
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 6. februar 2017 kl. 09:15 -  12:30 
Mødelokale F5 Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Bent Jakobsen 
Rigmor Nielsen AFBUD 
Vibeke Davids Hansen 
Erik Nielsen

Referat

1. Orientering fra Kommunen
V/ Sundhedschef Marlene Størup

Sundhedshus
Marlene indleder med at der skal være gennemsigtighed, hvem skal 
benytte et sundhedshus?
Samtidigt er der en særinteresse i at få udnyttet bygningerne bedst 
muligt.

Sundhedstilbud skal udvikles og afprøves i en række samarbejdsspor på 
tværs af kommunen, sammen med andre kommuner, almen praksis og 
Nordsjællands Hospital. Samarbejdende indsatser, der kan danne 
grundlag for et kommende tværsektorielt sundhedshus

Et af de samarbejdsspor, der skal arbejdes med er bl.a. akutområdet.
Der vil fra nu og de kommende år være behov for at udvikle 
akutområdet, for at sikre et bedre samspil om borgerne i 
sektorovergangene og udvikle sundhedstilbud, der understøtter at bl.a. 
specialiseret sygepleje kan varetages i borgerens eget hjem.

Derudover ønsker Frederikssund kommune at se på kronikerområdet 
samt palliativ indsats (døende borgere) kan der udvikles andre 
muligheder?

Christian spurgte ind til transport til og fra et Sundhedshus.
Marlene svarede, at der bliver set på muligheder og der skal arbejdes på 
løsninger, der skal ses i sammenhæng med tilbuddene.

Der ses på et projektet der har til formål at afklare og afprøve sub akut 
ambulant behandling til relevante patienter som alternativ til akutte (gen) 
indlæggelser. vedr. akut området. Samarbejdet skal ske mellem 
Nordsjællands hospital og Almenpraksis.

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Jimmy Sarvad 
Benny Andersen
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Frederikssund vil gerne højne kvaliteten og sikre bedre muligheder. 
Samspil mellem flere kommuner højner mulighederne.
Planerne omkring Sundhedshuset er fortsat en del abstrakt og skal i 
fremtiden konkretiseres væsentligt.

Bent nævner Helsingør Kommune der jo også har et sundhedshus. 
Marlene fortæller, at hun har samarbejde og dialog med Helsingør og at 
Helle Hageman er i dialog med direktøren i Helsingør.

Frederikssund kommune skal være bedre til at informerer borgerne og 
koordinerer muligheder og tilbud.

Frederikssund møder med de almen praktiserende læger 4 gange årligt 
hvor der bl.a drøftes indsatser og mulige tiltag for at undgå indlæggelser.

Der ses også på muligheden for tværsektoriel stuegang hvor der ved 
overgang fra hospital til Rehabiliteringsafdeling, skal lægges en plan for 
borgeren.

På Rehabiliteringsafdelingen er man ved at planlægge en 
brugertilfredshedsundersøgelse. Her ses bl.a på kost, samarbejde med 
personalet og forløbet i selve opholdet.
Man har set på hvordan brugerne evt. kunne får hjælp til besvarelse, og 
der er forslag om at Rolf, en medarbejder i seniorjob kunne være 
behjælpelig.

Marlene vil gerne deltage på et senere Ældrerådsmøde for at fortælle om 
resultatet af undersøgelsen på Rehabiliteringsafdelingen, samt 
udviklingen og det videre arbejde med Sundhedshuset.
Det kunne evt. være på mødet d. 2 juni 2017

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 02.01.17
Godkendt

3. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due
Betina Kjellerup møder op for at få tak for mange gode år som sekretær 
for Ældrerådet.
Lise Lotte fortæller at hun fortsat har udfordringer med computer 
hvorfor referat mailes til Bent.
Der er indvielse af etape 2 på Pedershave d. 9. februar hvor der vil være 
deltagelse af medlemmer fra Ældrerådet.
Der er Regionrådsmøde i Hillerød onsdag d. 15. januar, hvor Lise Lotte 
og Bent deltager.

V/Vibeke
Der er kommet mail fra en borger vedr. belægningen af brosten særligt 
bag ved rådhuset og Rådhusstræde. Der er ganske vanskeligt 
fremkommeligt med rollator samt som kørestolsbruger.
I den forbindelse blev Færgevej drøftet, da denne også er vanskeligt
fremkommelig p.g.a. stor hældning af fortovet
Mailen videresendes til Tina Tving til videre foranstaltning

4. Økonomi
Punktet udgår da der er afbud fra kasser.
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5. Sager til høring
Velfærdsudvalget:
Drøftelse omkring punkt 13 "Orientering om status på digital post"
Bent udarbejder høringssvar til Velfærdsudvalgsmødet d. 9. februar. 
Materialet udsendes sammen med referatet.

Sundhedsudvalget:
Bem. til sag nr. 20. Høringssvar til Sundhedsudvalgets møde d. 7. februar 
udsendes sammen med referatet.

Frivillighedsstrategi:
Jf. mail fra d. 19. januar 2017 
Der var en generel drøftelse af emnet.
Det blev diskuteret om rekruttering, er det rette ordvalg i forbindelse 
med frivillighed.
Hvis borgere rekrutteres, er det ikke frivillighed.

6. Aftale mødedatoer ifm. Ældrerådsvalget
Kirsten Kaarsberg deltager på næste møde

• Datoer for 4 opstartsmøder samt lokation hhv. Jægerspris, 
Skibby, Frederikssund og Slangerup, undersøges til næste 
møde.

• Informationsmøde afholdes efter sommerferien, nærmere dato 
aftales på senere møde.

• Konstituerende møde afholdes efter valget og nærmere møde 
dato aftales på et senere møde

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
"Faglig Senior": Jimmy deltager i møde mandag d. 6. februar.

"Nordgruppen": Lise Lotte og Bent deltog og fortalte om et foredrag 
vedrørende hospice i Frederiksværk, hvor forstanderen holdt et 
fantastisk oplæg, bl.a om et udekørende team hvor både læge og 
sygepleje deltager.
Derudover fortalte Finn Kamper om tværsektorielt samarbejde, hvilket 
også var et godt oplæg.

Bent fortalte om sin erfaring med de omdelte spørgeskemaer vedr. 
hjemmeplejen. Han mente ikke umiddelbart at undersøgelsen kunne 
bruges, da mange borgere formegentlig ikke kunne forstå hvad der 
egentlig blev spurgt ind til.
Undersøgelsen giver et positivt indtryk af hjemmeplejen, men 
Ældrerådet var ikke helt så optimistisk.

Vedr. spørgeskemaet i Rehabiliteringsafdelingen 
Lise Lotte mente at spørgeskemaet i Rehabiliteringsafdelingen burde 
indeholde spørgsmål til pårørende omkring deres oplevelse i forbindelse 
med et familiemedlems ophold på afdelingen.
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8. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget: På mødet blev talt en del om Vinge. Bevilling vedr. 
skiltning samt bevilling til Snake City Jazzfestival

Teknisk Udvalg: Orientering vedr. buskørsel

Uddannelsesudvalget: Intet at bemærke

Vækstudvalget: Intet at bemærke

9. Næste møde
Mandag d. 6. marts 2017 kl. 9:15 på Pedershave (Der skal evt. afsættes 
ekstra tid, da mødet kan være længere end sædvanligvis)

10. Eventuelt
Vibeke orienterede om, at der skulle være valg til Brugerråd på 
Lundebjerggård samt Tolleruphøj. Der mangler kandidater.
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